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Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på spørgsmål 57 (Alm. del): 

I brev af 4. januar 2022 har udvalget efter ønske fra Ellen Trane Nørby 

(V) stillet mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 57:  

Ministeren bedes redegøre for, hvor mange af STX’ernes naturvidenska-

belige timer, der reelt afholdes i et faglokale, og om det er ministerens 

opfattelse, at der sker en fuldstændig ligestilling for så vidt angår taxame-

tersystemets økonomiske niveau, hvis det viser sig, at der er mange timer 

i fag med højt taxameterniveau, der reelt ikke afholdes i et faglokale, som 

niveauet ellers er tilrettelagt ud fra?  

 

Svar: 

Børne- og Undervisningsministeriet har ikke data til at belyse, hvor 

mange af stx-elevernes naturvidenskabelige timer, der afholdes i et faglo-

kale. Det kan oplyses, at læreplanerne for de naturvidenskabelige fag ty-

pisk indeholder krav om, hvor stor en del af undervisningstiden, der 

mindst skal udgøres af eksperimentelt arbejde. Den eksperimentelle del 

af undervisningen afvikles som udgangspunkt og alt afhængig af sikker-

hedskrav m.v. i faglokaler. 

 

Det bemærkes dertil, at taksterne og tastniveauerne er politisk besluttede 

og ikke er fastsat omkostningsnært. Forskelle i takststruktur og takstni-

veau er således udtryk for politiske prioriteringer over tid, med forskel-

lige politiske og faglige begrundelser. Det gælder også tillægstaksten på 

stx til naturvidenskabelige fag og musik på a-niveau fag, som er begrun-

det i, at disse fag er særligt udstyrs- og materialekrævende.   

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Pernille Rosenkrantz-Theil 
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